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Teckenförklaring 

X Visar att ledamot tjänstgjort under sammanträdet 

- Avslöjar att personen varit frånvarande under sammanträdet 

T Markerar ersättare som tjänstgjort 

N Upplyser att ersättare närvarat under sammanträde 

Dessa tecken återfinns i den första kolumnen efter namnet. I den andra kolumnen antecknas under 

vilka paragrafer en person närvarat/tjänstgjort om han/hon inte har gjort det under hela 

sammanträdet. 

Ledamöter X/-  Ersättare T/N  

Moderata samlingspartiet (M) 

Erik Langby  X  Margareta Hjelmstad T  

Eva Öhbom Ekdahl X  Björn Sandström T  

Mats Gerdau X  Petter Larsson -  

Cathrin Bergenstråhle X  Micael Tyberg -  

Linda Norberg X  Danuta Knapp T  

Ingegerd Thorngren X  Anders Bruhn -  

Tobias Nässén X  Christer Lydig T From § 249/7, ej 
§ 254 

Ylva Sandström X  Henrik Barck T §§ 249/5-6, § 254 

Mikael Sandström X  Helene Skantze   

Lotta Riedel -  Magnus Plathin T From § 249/3 

Annika Jung  x From § 249/8 
ej § 248 

Johan Hiller T From § 249/3, ej 
§ 254 

Magnus Bergman -  Anders Markow   

Eva Närvä Eickenrodt X  Linda Ohlson N Tom § 249/4, ej  
§248 

Lars Berglund X Tom § 249/2 ej 
§ 248 

Gun Lingberth N Tom § 249/4, ej  
§248 

Peter Zethreus X  John Wallmark   

Magnus Wakander X     

Nicole Bistoletti X     

Vilma Mori Aguilar X Tom § 249/6, 
254    

Lars Stenholm X     

Gunilla Elmberg X     

Börje Wessman X     

Ann Hafström X Tom § 249/7, 
254    

Eric Lindahl X     

Anna Trygg X     

Rickard Wendt - Tom § 249/4, 
ej § 248    

Susann Markow X     

Pernilla Hsu X     

Mikael Östlund -     

Lennart Bergh X     
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Folkpartiet liberalerna (FP)  

Stefan Saläng  X  Kurt Björkholm T  

Gunilla Grudevall-Steen X  Anna-Karin Boréus T  

Monica Brohede Tellström   -  Mohammad Noori N From § 246 

Lennart Adell Kind X  Gertrud Lindgren T  

Anne Skoogh -     

Mats Granath X     

Martin Ingels -     

Centerpartiet (C) 

Leif Holmberg X §§ 247-249/3, ej § 

248 
Mia Wallgren T §§ 236-246, from 

§  249/6-7, § 254 

Hans Peters X  Ingmar Sahlgren T From § 249/8, ej 
§ 254 

Kristdemokraterna (KD) 

Jan-Eric Jansson X  Anders Tiger T § 249/3-4 

Karin Teljstedt X Tom § 249/2, ej § 

248 
Anna-Lena S Helgesson T From § 249/5 

Arbetarpartiet – Socialdemokraterna (S) 

Gunnel Nyman Gräff  X  Frida Nordström T Tom § 249/2, ej § 
248 

Josef Tekle X  Shiva Bahrami -  

Anders Selin X  Lena Rönnerstam T  

Zakia Mirza X  Pia Ellström   

Mattias Qvarsell X  Erik Svanfeldt T  

Ingela Birgersson -     

Kaj Nyman X     

Pyret Due Hedlund X     

Emil Claesson X From § 249/4    

Hans-Åke Donnersvärd -     

Tuija Meisaari-Polsa X     
Miljöpartiet de gröna (MP)    Anders Nilsson 

Sidney Holm X  Kerstin Nöre Söderbaum T From § 249/5 

Brita Ström X From § 249/7, ej § 
254 

Magnus Söderström T From § 249/2 

Max Jönsson -  Elisabeth Karlsson T Tom § 249/4, ej § 
248 

Gudrun Hubendick X     

Per Chrisander X     
Nackalistan (NL) 

Christina Ståldal X  Staffan Waerndt N   

Mikael Carlsson X  Bo Eriksson -  

Johan Kjellman X     
Vänsterpartiet (V) 

Rolf Wasteson X  Lars Örback N From § 249/3 

Agneta Johansson X From § 248 Camilla Carlberg T Tom § 247 
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§ 236 

Protokolljusterare 

Beslut 

Kommunfullmäktige uppdrar åt Pernilla Hsu och Gunnel Nyman Gräff att jämte 

ordföranden justera protokollet. Justeringen äger rum den 26 november 2012 kl 16 i Nacka 

stadshus, entréhuset plan 2. 

 

- - - - - 
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§ 237 Dnr KFKS 2010/530-113 

Ny ersättare (S) i kommunfullmäktige 
 

Notering 

Länsstyrelsen har utsett Anders Nilsson till ny ersättare. 

 

- - - - - 
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§ 238 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ersättare (M) i kulturnämnden för tiden intill 

utgången av 2012 efter Christina Anzén som flyttat från 

kommunen 
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Som ny ersättare väljs Filip Wiljander, Solstigen 55, 131 46 Nacka. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 8 oktober 2012 § 219 

Kommunfullmäktige beslutade att ta upp ärendet för behandling. 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 239 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 ersättare (KD) i tekniska nämnden för tiden 

intill utgången av 2012 efter Stefan Herczfeld som 

entledigats  
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Val av ny ersättare i tekniska nämnden bordläggs. 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 8 oktober 2012 § 219 

Kommunfullmäktige beslutade att ta upp ärendet för behandling. 

Kommunfullmäktige beviljade Stefan Herczfelds begäran om entledigande från uppdraget 

som ersättare i tekniska nämnden. 

Val av ny ersättare i tekniska nämnden bordlades. 

 

- - - - - 
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§ 240 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande som ledamot (S) i 

kommunfullmäktige från Hans-Åke Donnersvärd 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar Hans-Åke Donnersvärds begäran om entledigande och 

överlämnar ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

 

- - - - - 
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§ 241 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande som ersättare (NL) i 

kommunfullmäktige från Bo Eriksson  
 

Beslut 

Kommunfullmäktige beviljar Bo Erikssons begäran om entledigande och överlämnar 

ärendet till länsstyrelsen för ny sammanräkning. 

 

- - - - - 
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§ 242 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande som ersättare (KD) i 

kulturnämnden från Rosane Hungria Gunnelin samt val 

av ny ersättare för tiden intill utgången av 2012 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Rosane Hungria Gunnelins begäran om entledigande från 

uppdraget som ersättare i kulturnämnden. 

 

Som ersättare väljs Elisabeth Malmhester, Sickla Allé 47, 131 47 Nacka 

 

- - - - - 
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§ 243 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av nämndeman (S) för tiden intill utgången av 2014 

efter Frida Punar som entledigats 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Som ny nämndeman väljs Birgitta Nilsson Ljuskärrsvägen 96, 13331 SALTSJÖBADEN. 

 

- - - - - 
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§ 244 Dnr KFKS 2010/530-113 

Val av 1 lekmannarevisor (KD) i Nacka Energi AB för 

tiden intill utgången av 2014 efter Christer Wahlgren 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Som ny revisor väljs Stefan Herczfeld, Ängsövägen 7, 132 34 SALTSJÖ-BOO. 

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 245 Dnr KFKS 2010/530-113 

Begäran om entledigande som ersättare (V) i 

kulturnämnden från Lena Nyman samt val av ny 

ersättare för tiden intill utgången av 2012 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att ta upp ärendet för behandling. 

 

Kommunfullmäktige beviljar Lena Nymans begäran om entledigande från uppdraget som 

ersättare i kulturnämnden. 

 

Som ny ersättare väljs Aron Bengtegård, Uddvägen 6, 131 55 Nacka.  

 

Notering 

Samtliga beslut i ärendet var eniga. 

 

- - - - - 
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§ 246 Dnr KFKS 2012/531-009 

Ändring inom kundval för studier i svenska för 

invandrare; praktikcheck 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att inom ramen för kundvalet för studier svenska för 

invandrare införa en särskild check för praktik i samband med studierna. Checken införs 

för praktik som påbörjas från och med den 1 januari 2013. 

 

Checkbeloppet uppgår till 3 000 kronor och finansieras inom ramen för befintliga 

checkbelopp för studier i svenska för invandrare. 

 

Ärendet 

Från och med den 1 januari 2013 kommer det inom kundvalet för studier i svenska för 

invandrare, SFI, utgå ett särskilt checkbelopp till anordnare som erbjuder för praktik i 

samband med studierna i SFI. Förändringen ska förbättra möjligheterna för dem som 

studerar SFI att snabbt komma vidare till egen försörjning eller vidare studier, genom att en 

särskilt check för praktikplats förväntas stimulera till att fler sådana kommer fram.  

 

Reformen finansieras genom att utbetalningarna för SFI-utbildning görs mer baktung, 

anordnaren får de sista 50 procenten då eleven nått minst godkänt, mot 30 procent idag.  

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 263 Bilaga 107/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 21 september 2012 Bilaga 107/b 

Arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 103 Bilaga 107/c 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 263 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige beslutar att inom ramen för kundvalet för studier svenska för 

invandrare inför en särskild check för praktik i samband med studierna. Checken införs för 

praktik som påbörjas från och med den 1 januari 2013. 

 

Checkbeloppet uppgår till 3 000 kronor och finansieras inom ramen för befintliga 

checkbelopp för studier i svenska för invandrare. 
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Beslut i arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 103 

Arbets- och företagsnämnden beslutade i enlighet med stadsledningskontorets förslag 

avseende punkt 1, 2 samt 4. Avseende punkt 3 gjordes ett ändringsyrkande. 

Arbets- och företagsnämnden beslutade att punkt 3 ska vara ett beslutsärende.  
1. inom ramen för kundval sfi införa en särskild check för anordnare som erbjuder praktik 

för eleverna, 
2. ändra ersättningsreglerna i tillämpningsanvisningarna enligt skrivelsens förslag, 
3. ge arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att vid nämndens sammanträde i december 

2012 återkomma med i ett beslutsärende om hur praktiken ska kvalitetssäkras mm 

ge arbetsmarknadsdirektören i uppdrag att följa upp arbetet med praktik för SFI-elever och 

återkomma till nämnden under 2013 med en rapport. 

Yrkanden 

Zakia Mirza yrkade, med instämmande av Camilla Carlberg, avslag på kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Ylva Sandström yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson och Johan Kjellman, bifall 

till kommunstyrelsens förslag. 

 

Beslutsgång 

 Ordföranden ställde proposition på Ylva Sandströms yrkande mot Zakia Mirzas yrkande 

och fann att Ylva Sandströms yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. 

Vid voteringen avgavs 46 röster för Ylva Sandströms yrkande och 13 röster för Zakia 

Mirzas yrkande. Kommunfullmäktige hade således beslutat i enlighet med Ylva Sandströms 

yrkande. 10 ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista ................................................................................................................ Bilaga 107/d 

 

Reservationer 

Camilla Carlberg anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Vänsterpartiet yrkade avslag på förslaget att införa en särskild check för anordnare som 

erbjuder praktik för SFI-elever. 

 

Vi tycker att praktik är bra men med kundvalssystemet blir det inte säkerställt.  

SFI borde vara en kommunal angelägenhet. Då blir det lättare att samordna att få fram 

praktikplatser, t ex inom de kommunala verksamheterna.  
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Beslutet fattas nu trots att förutsättningarna inte är helt klara: Förslaget till Arbets- och 

företagsnämnden hur rutiner för hur praktik kan erbjudas till elever med försörjningsstöd, 

är ännu inte presenterat för nämnden. Dessutom är IT-stödet inte tillräckligt utvecklat.” 

Protokollsanteckningar 

Zakia Mirza lät anteckna följande för Socialdemokraternas fullmäktigegrupp.  

 

”Socialdemokraterna yrkar avslag på förslaget till att införa en särskild check för anordnare 

som erbjuder praktik för elever. Pengarna ska inte gå till anordnarnas fickor utan till en 

tjänst som praktiksamordnare i kommunen. Därför hänvisar till vår budget där vi har ett 

eget förslag till praktiksamordnare.” 

 

- - - - - 
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§ 247 Dnr KFKS 2011/251-041 

Tertialbokslut 2 år 2012 för Nacka kommun 

Beslut 

Kommunfullmäktige fastställer tertialbokslut 2 år 2012. 

 

Ärendet 

I detta ärende redovisas insatta resurser och verksamhetsresultat för Nacka kommun vid 

tertial 2 samt årsprognos för 2012. Balanskravsresultatet prognostiseras till 68 mkr, vilket är 

47 mkr bättre än budget och 2 mkr sämre än prognosen i tertial 1. Avvikelsen jämfört med 

budget beror främst på större skatteintäkter än förväntat och återbetalning av 

försäkringspremier från AFA Försäkring. Årsprognosen för årets resultat är 161 miljoner 

kronor, 89 mkr bättre än prognosen vid tertial 1 främst beroende på en tomträttsförsäljning 

till en bostadsrättsförening. 

 

De flesta nämnder lämnar prognoser på budget i balans eller överskott för 2012. 

Kommunstyrelsen lämnar dock en årsprognos på - 77 mkr. Avvikelsen finns inom 

produktionsverksamheterna Förskola, fridtid och skola med -45 mkr, vilket är 15 mkr 

sämre än vid tertial 1, samt verksamheten sociala stödresurser med -5,5 mkr, vilket är 5,5 

mkr sämre än vid tertial 1. Inom stadsledningskontoret och dess stödresurser finns 

avvikelser på totalt -18 mkr, vilket är 15 mkr sämre än vid tertial 1, och inom 

fastighetsområdet finns en avvikelse mot budget på totalt -9,2 mkr, vilket dock är en 

förbättring på 2,4 mkr jämfört med tertial 1.  

 

Årsprognosen för nettoinvesteringar 2012 ligger fortfarande på en hög nivå och uppgår till 

703 mkr, men är klart lägre än prognosen i tertial 1, som uppgick till 792 mkr. 

 

Kommunen bedöms inte leva upp till god ekonomisk hushållning, främst på grund av 

underskottet i kommunstyrelsen. Vidare ligger flera av de finansiella nyckeltalen under 

målet kommunal ekonomi i balans under målnivåerna. Nettokostnadsandelen, det vill säga 

nettokostnaderna i relation till skatteintäkterna, uppgår till 100,2 procent. Målet är att 

måttet inte ska överskrida 97,5 procent. Skattefinansieringsgraden av investeringar ligger på 

53 procent, vilket är en ökning sedan 2011 men fortfarande betydligt under målet på 100 

procent.  

 

Verksamhetsresultaten bedöms överlag vara bra, bland annat med förbättrade resultat inom 

förskola och skola och fortsatt hög andel nöjda kunder inom socialtjänsten. 
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Den totala sjukfrånvaron för kommunens medarbetare vid tertial 2 var 4,6 procent, vilket 

är en liten ökning jämfört med motsvarande period 2011. Det är den långa sjukfrånvaron 

som ökat något. Målet för sjukfrånvaron är att den ska vara högst 4 procent. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsens den 22 oktober 2012 § 267 Bilaga 111/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 28 september 2012, Bilaga 111/b 

reviderad 15 oktober 2012, reviderad 19 oktober 2012 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 267 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige att fastställa tertialbokslut 2 år 2012. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade i enlighet med kommunstyrelsens förslag. 

 

- - - - - 
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§ 248 Dnr KFKS 2012/40-003 

Ansvaret för försörjningsstöd 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar, med anledning av arbets- och företagsnämndens förslag den 

19 september 2012 § 106 och social- och äldrenämndens förslag den 27 mars 2012 § 45, att 

nuvarande uppdelning av uppgifter mellan nämnderna avseende försörjningsstöd mm 

bibehålls tills vidare.  

 

Kommunfullmäktige uppdrar vidare till kommunstyrelsen att låta pröva en lokalmässig 

samordning – och då om möjligt till stadshuset – av enheterna, som arbetar för respektive 

nämnd med arbets- och försörjningsfrågor samt även i övrigt främja en samordning av 

kommunens insatser för ”arbetslinjen”. 

Ärendet 

Arbets- och företagsnämnden föreslog den 22 februari 2012 att ansvaret för 

försörjningsstöd (så kallat socialbidrag) skulle flyttas över till den nämnden från social- och 

äldrenämnden. Sedan stadsledningskontoret hade utrett förslaget har båda nämnderna 

yttrat sig, varvid arbets- och företagsnämnden var fortsatt positiv till att ansvaret flyttades, 

medan social- och äldrenämnden avstyrkte en förändring.  

 

Arbets- och företagsnämnden anförde huvudsakligen följande. Fördelar med en 

överflyttning av nämndansvaret är att fler personer som idag står utanför arbetsmarknaden 

skulle få möjlighet att aktivt delta i arbetslinjens olika insatser. Dessutom skulle en 

huvudman säkerställa en kontakt och en planering där ekonomi och arbete hänger ihop i en 

helhet. Idag har medborgaren liksom Arbetsförmedlingen och Försäkringskassan två 

kontaktpersoner på kommunen.  

 

Social- och äldrenämnden framförde huvudsakligen följande. Nämnden såg att förslaget 

riskerade att försämra den uppdelade fokusering som idag finns på arbetslinjen. Dessutom 

bedömde nämnden att det finns en risk för att samverkansfrågorna kring insatser för 

personer med mer komplexa problem än arbetslöshet, blir fler. 

 

Utifrån de fördelar och nackdelar som framförts bedömer kommunfullmäktige att 

nuvarande uppdelning av uppgifter mellan nämnderna avseende försörjningsstöd ska 

behållas tills vidare. För att utveckla den fortsatta samverkan mellan nämnderna och 

samordning av kommunens insatser för ”arbetslinjen” vill kommunfullmäktige dock att 

kommunstyrelsen ska pröva om de enheter som arbetar med dessa frågor kan samordnas 

lokalmässigt, helst då i Nacka stadshus. 
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Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 274 Bilaga 108/a 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 20 september 2012 Bilaga 108/b 

Stadsledningskontorets tjänsteskrivelse den 14 maj 2012 Bilaga 108/c 

Stadsledningskontorets utredning den 1 februari 2012 Bilaga 108/d 

Arbets- och företagsnämnden den 22 februari 2012 Bilaga 108/e 

Social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 Bilaga 108/f 

Tjänsteskrivelse till social- och äldrenämnden den 16 mars 2012 Bilaga 108/g 

Yttrande fackförbundet Vision och Akademikerförbundet SSR Bilaga 108/h 

Arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 106 Bilaga 108/i 

Arbets- och företagsenhetens tjänsteskrivelse den 12 september 2012 Bilaga 108/j 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 274 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige besluta, med anledning av arbets- och 

företagsnämndens förslag den 19 september 2012 § 106 och social- och äldrenämndens 

förslag den 27 mars 2012 § 45, att nuvarande uppdelning av uppgifter mellan nämnderna 

avseende försörjningsstöd mm bibehålls tills vidare.  

 

Kommunfullmäktige uppdrar vidare till kommunstyrelsen att låta pröva en lokalmässig 

samordning – och då om möjligt till stadshuset – av enheterna, som arbetar för respektive 

nämnd med arbets- och försörjningsfrågor samt även i övrigt främja en samordning av 

kommunens insatser för ”arbetslinjen”. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 19 september 2012 § 106 

Arbets- och företagsnämnden beslutade föreslå kommunfullmäktige att beakta arbets- och 

företagsnämndens ställningstagande, angående ändrat nämndansvar för försörjningsstöd. 

Arbets- och företagsnämnden beslutade justera följande mening i tjänsteskrivelsen; 

 ”AFN:s arbetslinje utgår från tron på att människor kan och vill arbeta eller studera 100 

procent av sin förmåga och att nästan alla som uppbär försörjningsstöd borde vara aktuella 

för arbetslinjen” med meningen,  

”grundvärderingen i arbetslinjen är tron att alla kan och vill bidra efter sin förmåga, och 

arbetsmarknadsinsatser är ett viktigt verktyg i detta arbete, att rusta människor för arbete. 

Därför borde nästan alla som uppbär försörjningsstöd vara aktuella för arbetslinjen.” 

Beslut i kommunstyrelsen den 13 juni 2012 § 190 

Kommunstyrelsen beslutade att återremittera ärendet  

 För att få en redovisning av hur nuvarande ansvarsfördelning fungerar, dess för- 

och nackdelar 

 För att få en kostnadskalkyl av nuvarande modell, där social- och äldrenämnden har 

ansvaret för försörjningsstödet 
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 För att få en kostnadskalkyl av den föreslagna modellen, där arbets- och 

företagsnämnden har ansvaret. 

Beslut i kommunstyrelsens arbetsutskott den 29 maj 2012 § 157 

Kommunstyrelsens arbetsutskott överlämnar ärendet kommunstyrelsen utan eget 

ställningstagande. 

Beslut i social- och äldrenämnden den 27 mars 2012 § 45 

Social- och äldrenämnden avstyrkte remissförslaget om att ansvaret för försörjningsstöd 

flyttas till arbets- och företagsnämnden. Nämnden föreslog att nuvarande organisation 

kvarstår och att båda nämnderna får ett gemensamt uppdrag att fortsätta utveckla och 

effektivisera samverkansformerna. 

Beslut i arbets- och företagsnämnden den 22 februari 2012 § 67 

Arbets- och företagsnämnden föreslog kommunfullmäktige besluta att förändra arbets- och 

företagsnämndens reglemente från och med 1 januari 2013 avseende § 2 punkt C;  

Arbets- och företagsnämnden ansvarar för fullgörande, uppföljning och utvärdering av uppgifter som enligt 

lag eller författning ankommer på socialnämnd, annan kommunal nämnd eller annars åligger kommunen, 

avseende stöd och insatser för att stå till arbetsmarknadens förfogande, vilket inkluderar arbetsmark-

nadsfrågor, integrationsfrågor och övergripande kompetensfrågor. Nämnden ansvarar även för 

försörjningsstöd enligt 4 kap 1 § socialtjänstlagen. 

 

Yrkanden 

Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Johan Kjellman, Hans Peters och Christina 

Ståldal, bifall till arbets- och företagsnämndens förslag avseende ansvar för försörjningsstöd 

och därmed avslag på första stycket i kommunstyrelsens förslag, men bifall till förslaget i 

stycke två om att pröva samlokalisering på tjänstemannasidan. 

 

Anna Karin Boreus yrkade, med instämmande av Per Chrisander, Zakia Mirza, Rolf 

Wasteson och Eva Öhbom Ekdahl bifall till kommunstyrelsens förslag i dess helhet.  

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige tog först ställning till förslaget om att inte flytta ansvaret för 

försörjningsstödet till arbets- och företagsnämnden. Ordföranden ställde därför 

proposition på Anna-Karin Boréus yrkande mot Jan-Eric Janssons yrkande och fann att 

Anna-Karin Boréus yrkande hade bifallits. Votering begärdes och verkställdes. Vid 

voteringen avgavs 49 röster för Anna-Karin Boréus yrkande och 6 röster för Jan-Eric 

Janssons yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Anna-Karin Boréus yrkande. 

Fem ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
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Voteringslista     Bilaga 108/k 

 

I enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande biföll kommunfullmäktige kommunstyrelsens 

förslag om att pröva samlokalisering. 

 

- - - - - 
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§ 249 Dnr KFKS 2012/156-040 

Mål och budget 2013-2015 inkluderande 
 Exploateringsredovisning, tertial 2 år 2012 

 Investeringsbeslut och –sammanställning, tertial 2 2012 

 Risk- och sårbarhetsanalys museiprojektet HAMN 

 Justering av taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster 

 Ändringar och höjning i taxa enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och 

lagen om receptfria läkemedel 

 Ändring av VA-taxan 

 Förändring av skolpengen, motion av Sidney Holm (MP) 

 Förutsättningar för nattvandrare, motion av G Nyman Gräff m fl (S) 

 Gratis frukostservering i skolan/förskolan, motion av S Holm m fl (MP)  

 Parklek i Braxenparken motion av Z Mirza och G Nyman Gräff (S) 

 

Läsanvisning 

 Denna paragraf är i princip uppställd enligt standard för protokoll i Nacka kommun. Det 

innebär att först redovisas besluten, följd av ärendebeskrivning, en förteckning över 

handlingar i ärendet och redogörelse för ärendets tidigare behandling. Därefter redovisas 

yrkanden, beslutsgång och förekommande reservationer och protokollsanteckningar block 

för block som ärendet delats in i. Beslut fattades inom ramen för respektive block. 

 

Beslut  

Nyanlända ledamöter träder i tjänst vid nästkommande block. Detsamma gäller om 

ersättare ska inträda i tjänst efter ledamot eller tjänstgörande ersättare som lämnar 

sammanträdet. Följande blockindelning gäller. 
1. Inledning, övergripande 
2. Fritidsnämnden 
3. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden och Naturreservatsnämnden 
4. Kulturnämnden 
5. Utbildningsnämnden 
6. Arbets- och företagsnämnden 
7. Social- och äldrenämnden 
8. Tekniska nämnden  
9. Kommunstyrelsen, Överförmyndarnämnden, övergripande 

 

Icke tjänstgörande ersättare har yttranderätt inom vartdera blocket, under förutsättning att 

anmälan har gjorts till presidiet innan respektive block påbörjas. I det fall flera talare från 

samma parti anmäler sig, ska ordinarie ledamot eller tjänstgörande ersättare ha företräde. 

 

Kommunfullmäktige fastställer exploateringsredovisningen. 



 27  
 19 november 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

Kommunfullmäktige beviljar investeringsmedel och noterar investeringssammanställ-

ningarna enligt kommunstyrelsens förslag den 22 oktober 2012, § 274. 

 

Kommunfullmäktige antar kommunstyrelsens justerade förslag den 12 november 2012, § 

285, till Mål & Budget 2013-2015, BILAGA A. 

 

Kommunfullmäktige noterar risk- och sårbarhetsanalysen för museiprojektet HAMN. 

 

Kommunfullmäktige antar justerad taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster 

enligt punkten 32 i BILAGA A. 

 

Kommunfullmäktige beslutar om ändringar och höjning i taxa enligt alkohol-, tobaks-, 

lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel enligt punkten 52 i BILAGA A. 

 

Kommunfullmäktige beslutar om ändring av VA-taxan enligt punkten 36 i BILAGA A. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om förändring av skolpengen av Sidney 

Holm (MP), enligt punkten 58 i BILAGA A. 

 

Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om gratis frukostservering i skolan och 

förskolan av Sidney Holm med flera (MP), enligt punkten 59 i BILAGA A. 
 
I enlighet med punkten 53 i BILAGA A, avslår kommunfullmäktige förslagen i motionen 
om förutsättningar för nattvandare av G Nyman Gräff, M Qvarsell och Z Mirza (S), då 
behovet av stöd till nattvandrarföreningar kan tillgodoses genom Polarna Nacka och 
nätverket nattvandring.nu. 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen i motionen om parklek i Braxenparken av Z Mirza 
och G Nyman Gräff (S). 

 

Ärendet 

Antagna mål och budget syftar till en långsiktigt sund utveckling av ekonomi, 

uppväxtvillkor och miljö i Nacka. Nacka är en attraktiv kommun där invånarna trivs och 

serviceutbudet är stort och brett. Skolan och omsorgen håller mycket hög kvalitet. Det är 

rent, snyggt och tryggt och brottsligheten är låg. Det är nära till såväl skärgård och natur 

som till moderna arbetsplatser och storstadens kultur- och nöjesliv. Detta leder till att 

trycket på att Nacka ska växa är stort. En stark expansion i Nacka kan dock föra med sig 

påfrestningar på kommunens ekonomi och miljö om man inte agerar långsiktigt och 

framsynt. Trafiksystemet måste klara befolkningstillväxten, servicen byggas ut och de 

kommunalt finansierade verksamheterna hålla fortsatt hög kvalitet. Nackas unika värden av 

vatten och natur nära storstaden ska inte byggas bort. Regeringen inser att 



 28  
 19 november 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Stockholmsregionen är landets ekonomiska motor och att satsningar behöver göras här, 

bland annat byggande av tunnelbana till Nacka. Samspelet med staten och andra aktörer är 

viktigt för att klara tillväxten 

 

Sedan de ekonomiska ramarna slogs fast i juni har den ekonomiska utvecklingen delvis 

ljusnat, även om det finns orosmoln inom den kommunala produktionen och kommunens 

fastighetsskötsel. Med denna utgångspunkt anser kommunfullmäktige att det finns 

utrymme att förstärka ekonomin och samtidigt både tillskjuta nya resurser till 

verksamheterna och ta nya angelägna initiativ för att utveckla kommunen - utan att skatten 

höjs. Den antagna budgeten för 2013-2015 innebär att balanskravsresultatet ökar från 22 

mkr i budget för 2012 till 71 mkr 2013, 95 mkr år 2014 och 124 mkr år 2015. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 12 november 2012 § 285 Bilaga 112/a 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 272 Bilaga 112/b 

Mål och Budget 2013-2015 Hållbara Nacka – Allinsens budget  Bilaga 112/c 

Vänsterpartiets Mål och Budget 2013-2015 Bilaga 112/d 

Socialdemokraternas Mål och Budget 2013-2015 Bilaga 112/e 

Miljöpartiets Mål och Budget 2013-2015 Bilaga 112/f 

Nackalistans Mål och Budget 2013-2015 Bilaga 112/g 

MBL och fackliga synpunkter Bilaga 112/h 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 264 Bilaga 112/i 

Exploateringsenhetens tjänsteskrivelse den 19/8, rev 19/9, 11/10 Bilaga 112/j 

Exploateringsenheten bilagor Bilaga 112/k-o 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 265 Bilaga 112/p-r 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 2xx TN Bilaga 112/s-aa 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 2 FRN Bilaga 112/bb-ff 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 2 NRN Bilaga 112/gg-ll 

Kartsystem Bilaga 112/mm 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 269 HAMN Bilaga 112/nn-oo 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 270 just taxa Bilaga 112/pp-ss 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 271 höjd taxa Bilaga 112/tt-ww 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 2 VA Bilaga 112/xx-zz 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 278 Förändring skolpengen Bilaga 112/åå-aaa 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 279 Föruts nattvandrare Bilaga 112/bbb-eee 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 280 Gratis frukostservering Bilaga 112/fff-iii 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 2 Parklek i Braxenparken Bilaga 41/a-g 

Kommunstyrelsen den 12 november 2012 § 284 VA-taxan Bilaga 112/jjj 
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Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 12 november 2012 § 285 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige anta alliansmajoritetens justerade förslag 

till Mål & Budget 2013-2015, med den ändring att inläsningsarvode för ledamöter och 

ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden ska utgå med ett belopp om 600 kronor per 

sammanträde som personen deltar i. Rad 4 i tabell 30 utgår därmed och ersätts med 

”Inläsningsarvode närvarande ledamöter och ersättare i miljö- och stadsbyggnadsnämnden, 

600 kronor/sammanträde.” 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 272 

Kommunstyrelsen tillstyrker Alliansmajoritetens förslag till Mål & Budget 2013-2015.  

Kommunstyrelsen uppdrar till stadsdirektören att till sammanträdet 26 november ta fram 

ett ärende om inrättande av ett stadsutvecklingsutskott under kommunstyrelsen och 

samtidigt avveckla tunnelbaneutskottet samt förslag till reglementen och arbetsordning 

kopplat till detta.  

Kommunstyrelsen beslutar att nedanstående ärenden ska hanteras tillsammans med 

förslaget om Mål & Budget för 2013-2015 vid kommunfullmäktiges sammanträde 19 

november 2012.  

13. Exploateringsredovisning, tertial 2 år 2012 

14. Investeringsbeslut och –sammanställning tertial 2 2012 

18. Risk- och sårbarhetsanalys HAMN 

19. Justering av taxa för planering, byggande, kartor och mättjänster 

20. Ändringar och höjning i taxa enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om 

receptfria läkemedel 

27. Förändring av skolpengen, motion av Sidney Holm (MP) 

28. Förutsättningar för nattvandrare, motion av Gunnel Nyman Gräff m fl (S) 

29. Gratis frukostservering i skolan och förskolan, motion av Sidney Holm m fl (MP)  

Kommunstyrelsen noterar att frågan om eventuell förändring av VA-taxan, ärende 

behandlat vid tekniska nämndens sammanträde den 15 oktober 2012, behandlas vid ett 

extra sammanträde med kommunstyrelsen den 12 november kl 08.30. 

 

Kommunstyrelsen noterar att oppositionspartiernas förslag till Mål & Budget behandlas vid 

ett extra sammanträde med kommunstyrelsen den 12 november kl 08.30. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att bland beslutssatserna under utbildningsnämnden införs en 

ny punkt: 

 Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att beroende på det ekonomiska 

läget ska införandet av den förändrade karriärvägledningen skjutas upp till år 2014. 

 

Kommunstyrelsen beslutar att komplettera beslutssats 5 med dels att i tabellen hyrestak 

och minimihyra justeras den 1 juli (2013, 2014, 2015), dels att beslutssatsen får följande 
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tillägg: Kommunfullmäktige bemyndigar kommunstyrelsen att kunna göra justeringar i 

tabellens belopp rörande max- resp. minimihyra. Vidare noteras att tabell 25 blivit 

dubblerad och ska korrigeras. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012, § 264; exploateringsredovisning 

tertial 2 år 2012 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att fastställa exploateringsredovisningen. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012, § 265, investeringsbeslut och –

sammanställning tertial 2 år 2012 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige bevilja investeringsmedel enligt följande 

och notera investeringssammanställningarna enligt bilaga 1 till och tabell 4-6 i 

alliansmajoritetens förslag. 

 

Nya projekt  

Tekniska nämnden/gata, trafik & park  

Projektbenämning 

Typ av 
invester. 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift tkr 

(-) 

Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjä

nst tkr 

Årlig 
driftkost
nad tkr 

Reinvestering vägnät 2015 re   -15 000 -15 000 -1 450   

Reinvestering Gatubelysning 2015  re   -3 000 -3 000 -210   

Reinvestering dagvatten vägnät 2015 re   -3000 -3 000 -210   

Viltstängsel Saltsjöbadsleden ny   -4 000 -4 000 -360   

Tillgänglighetsåtgärder 2015 ny   -3 000 -3 000 -290   

Trafiksäkerhetsarbeten 2015 re   -4500 -4 500 -585   

Cykelväg Storkällans begravningsplats ny   -250 -250 -97   

Förstudier inom Parkverksamhet ny   -1 400 -1 400 -112   

Totalt tekniska nämnden/gata, trafik 
& park  

    

-34 150 -34 150 -3 314 0 

 

Nya projekt  

Tekniska nämnden/VA-verket 

Projektbenämning 

Typ av 
invester. 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift 
tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto 

tkr 

Årlig 
kapitaltj
änst tkr 

Årlig 
driftkost
nad tkr 

Spillvattenledning Ältasjön re   -400 -400 -24   

Va utbyggnad Rösunda 5:14 ny   -600 -600 -36   

Totalt tekniska nämnden/VA-verket     -1 000 -1 000 -60 0 
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Nya projekt Fritidsnämnden 

Projektbenämn. 

Typ av 

invester. 

Förkalkyl 
Inkomst tkr 

(+) 

Förkalkyl 
Utgift tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Kampsportslokal år 
2013-2014 Ny   -6000 -6000 -420 -50 

Lekplatser år 2014-
2015 Ny   -5000 -5000 -483   

Nacka IP konstgräs Re   -5 000 -5 000 -530   

Totalt FRN     -16 000 -16 000 -1 433 -50 

 

Nya projekt Naturreservatsnämnden 

Projektbenäm
ning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst tkr (+) 

Förkalkyl 
Utgift tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Velamsundsv. Re   -1 500 -1 500 -120   

Tillgänglighet Re   -4 500 -4 500 -520   
Förvaltning 
och utveckling Re   -7 500 -7 500 -920   

Totalt NRN     -13 500 -13 500 -1 560 0 

 

Nya projekt KS övriga investeringar 

Projektbenämning 

Typ av 
investering 

Förkalkyl 
Inkomst 
tkr (+) 

Förkalkyl Utgift 
tkr (-) 

Förkalkyl 
Netto tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr  

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Kartsystem  ny   -5 000 -5 000 -1 100 -1 000 

Utställning HAMN ny   -2 000 -2 000 -350   

Tillgäng. ramper HAMN ny   -500 -500 -70   

Totalt KS övr. 
investeringar     -7 500 -7 500 -1 520 -1 000 

 
Förändring av tidigare beslutade projekt Fritidsnämnden  

Projektben
ämning 

Typ av 
invester. 

Beslutad 
Netto tkr 

Förslag Nytt 
Beslut 

Inkomst tkr 
(+) 

Förslag Nytt 
Beslut Utgift 

tkr (-) 

Förslag Nytt 
Beslut Netto 

tkr 

Total Ny 
Projektram 

tkr 

Årlig 
kapitaltjänst 

tkr 

Årlig 
driftkostnad 

tkr 

Sicklav. 
konstgräs re -10 500   5 000 5 000 -5 500 530   

Totalt FRN       5 000 5 000 5 000 530 0 
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Förändring av tidigare beslutade projekt  
Tekniska nämnden/gata, trafik & park 

Projektbenämn
ing 

Typ av 
invest 

Beslutad 
Netto tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto tkr 

Total Ny 
Projektra

m tkr 

Årlig 
kapitaltjän

st tkr 

Årlig 
driftkostn

ad tkr 

Älta idrottspark re -21 500   10 095 10 095 -11 405 608   
Utredn o 
utbyggn 
cykelvägar  

re 

-7 000   -4 000 -4 000 -11 000 -653   

Totalt TN/gata, 
trafik & park 

    

  6 095 6 095 -22 405 -45 0 

 
Förändring av tidigare beslutade projekt: Kommunstyrelsen investeringar i fastigheter  

Projektbenämn
ing 

Typ av 
invest 

Beslutad 
Netto tkr 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Inkomst 
tkr (+) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Utgift tkr 

(-) 

Förslag 
Nytt 

Beslut 
Netto tkr 

Total Ny 
Projektra

m tkr 

Årlig 
kapitaltjän

st tkr 

Årlig 
driftkostn

ad tkr 

Bergåsa. 
ombygg. 
gr.bostad 
 

  

-200   -100 -100 -300     

Totalt i fastigheter        -100 -100 -300 0 0 

 

Beslut i kommunstyrelsen 22 oktober 2012; § 269; risk- och sårbarhetsanalys för 

projektet HAMN 

Kommunstyrelsen noterar risk- och sårbarhetsanalysen till protokollet. 

Kommunstyrelsen noterar att frågan om ansvarsfördelning och ekonomi hanteras i Mål 

och Budget för 2013-2015. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012, § 270, justering av taxa för 

planering, byggande, kartor och mättjänster 

1. Kommunstyrelsen beslutar att grundbeloppet (G) i Taxa för planering, byggande, 

kartor och mättjänster höjs från 51 till 52. 

2. Kommunstyrelsen föreslår att kommunfullmäktige godkänner den justerade taxan 

för planering, byggande, kartor och mättjänster i enlighet med bilaga 1 till 

tjänsteskrivelsen. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012, § 271 , ändringar och höjning i taxa 

enligt alkohol-, tobaks- och lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel 
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Kommunstyrelsen beslutar föreslå kommunfullmäktige att fastställa taxan för Nacka 

kommuns arbete enligt alkohol-, tobaks-, lotterilagen och lagen om receptfria läkemedel, 

och att taxan ska börja gälla från den 1 januari 2013. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012, § 278, motion om förändring av 

skolpeng 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012, § 279, motion om förutsättningar för 

nattvandrare 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige avslå förslagen i motionen då behovet av 

stöd till nattvandrarföreningar kan tillgodoses genom Polarna Nacka och nätverket 

nattvandring.nu. 

 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012, § 280, motion om gratis 

frukostservering i skolan och förskolan 

Kommunstyrelsen beslutar att föreslå kommunfullmäktige att lämna motionen utan åtgärd 

med hänvisning till att skolfrukost redan förekommer på förskolor och skolor. 

 

Beslut i kommunstyrelsen 19 mars 2012, § 94; motion om parklek i Braxenparken 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå motionen. 

 

Block 2 Fritidsnämnden  

Yrkanden 

Lars Berglund yrkade, med instämmande av Karin Teljstedt, Mats Granath och Hans 

Peters, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Mattias Qvarsell yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag och att punkten 33 om utökat 

stöd till pensionärsorganisationerna skulle ställa under särskild proposition. Han yrkade 

avslag på förslaget om ändrad investering avseende Sicklavallen. I dessa yrkanden instämde 

Kaj Nyman. 

 

Elisabeth Karlsson yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. 

 

Johan Kjellman yrkade bifall till Nackalistans förslag. 

 

Agneta Johansson yrkade, med instämmande av Rolf Wasteson, bifall till Vänsterpartiets 

förslag, inklusive avslag på förslaget om ändrad investering avseende Sicklavallen . 
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Beslutsgång 

Kommunfullmäktige biföll Lars Berglunds yrkande avseende punkt 37 och 39-40 i 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Med avslag på Mattias Qvarsells yrkande, Elisabeth Karlssons yrkande, Johan Kjellmans 

yrkande och Agneta Johanssons yrkande, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med  

Lars Berglunds yrkande avseende punkt 38 i kommunstyrelsens förslag. 

 

Med avslag på Mattias Qvarsells yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Lars 

Berglunds yrkande avseende punkt 39 och punkt 42  i kommunstyrelsens förslag. 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Lars 

Berglunds yrkande avseende punkt 41 i kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells yrkande avseende punkten 33 i 

socialdemokraternas förslag om utökat stöd till pensionärsföreningarna och fann att det 

hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster mot 

Mattias Qvarsells yrkande och 15 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således 

avslagit Mattias Qvarsells yrkande. Åtta ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 1  

 

Ordföranden ställde proposition på Lars Berglunds yrkande om investering Sicklavallen 

mot Mattias Qvarsells yrkande och fann att Lars Berglunds yrkande hade bifallits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Lars Berglunds yrkande och 

21 röster för Mattias Qvarsells yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Lars 

Berglunds yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 2 

 

Reservationer  

Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraterna fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

om ändrad investering avseende Sicklavallen. 
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Block 3 miljö- och stadsbyggnadsnämnden och 

naturreservatsnämnden 

Yrkanden 

Cathrin Bergenstråhle yrkade, med instämmande av Peter Zethraeus, Pernilla Hsu, Anders 

Tiger, Gunilla Grudevall Steen, Leif Holmberg och Kurt Björkholm, bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Kaj Nyman yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag. 

 

Per Chrisander yrkade, med instämmande av Gudrun Hubendick, bifall till Miljöpartiets 

förslag. 

 

Christina Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. 

 

Agneta Johansson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag och att punkten 39 om blandade 

upplåtelseformer skulle ställas under särskild proposition. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Kaj Nymans yrkande, Per Chrisanders yrkande, Christina Ståldals yrkande 

och Agneta Johanssons yrkande, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med  

Cathrin Bergenstråhles yrkande avseende punkt 27 och punkt 30 i kommunstyrelsens 

förslag. 

 

Kommunfullmäktige biföll Cathrin Bergenstråhles yrkande avseende punkterna 28-29, 31-

32 i kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Agneta Johanssons yrkande avseende punkt 39 i 

Vänsterpartiets förslag om blandade upplåtelseformer och fann att det hade avslagits. 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster mot Agneta 

Johanssons yrkande och 18 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit 

Agneta Johanssons yrkande. Fyra ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 3 

 

Block 4 Kulturnämnden 

Yrkanden 

Hans Peters yrkade, med instämmande av Gertrud Lindgren, Jan-Eric Jansson och Tobias 

Nässén, bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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Anders Selin yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag och att punkten 38 om ytterligare 

anslag till kulturskola skulle ställas under särskild proposition. 

 

Magnus Söderström yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. 

 

Christina Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. 

 

Rolf Wasteson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag och att  

a. punkten 43 om avgifter i musikskolan skulle ställas under särskild proposition 

b. museiprojektet HAMN skulle utgå. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Anders Selins yrkande, Magnus Söderströms yrkande, Christina Ståldals 

yrkande och Rolf Wastesons yrkande, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med  

Hans Peters yrkande avseende punkt 43 i kommunstyrelsens förslag. 

 

Med avslag på Rolf Wastesons yrkande beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Hans 

Peters yrkande avseende punkt 44 i kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktige biföll Hans Peters yrkande avseende punkterna 45-46 i 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Hans Peters yrkande om bifall till punkten 48 i 

kommunstyrelsens förslag om att ansvaret för museiprojektet HAMN skulle övergå till 

kulturnämnden, mot Rolf Wastesons yrkande att museiprojektet skulle utgå och fann att 

Rolf Wastesons yrkande hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen 

avgavs 47 röster mot för Hans Peters yrkande och 5 röster för Rolf Wastesons yrkande. 

Kommunfullmäktige hade således bifallit Hans Peters yrkande. Sex ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 4 

 

Med avslag på Anders Selins yrkande och Rolf Wastesons yrkande beslutade 

kommunfullmäktige i enlighet med Hans Peters yrkande avseende punkt 48 i 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Anders Selins yrkande avseende punkt 38 i 

Socialdemokraternas förslag och fann att det hade avslagits.. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster mot Anders Selins yrkande och 18 röster för 
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detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Anders Selins yrkande. Tre ledamöter 

avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 5 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande avseende punkt 43 i 

Vänsterpartiets förslag om avgifter i musikskolan och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster mot Rolf Wastesons yrkande 

och 13 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Rolf Wastesons 

yrkande. Åtta ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 6 

 

Block 5 Utbildningsnämnden 

Yrkanden 

Linda Norberg yrkade, med instämmande av Lennart Adell Kind, Henrik Barck, Hans 

Peters, Anna-Lena Svantesson-Helgesson och Jan-Eric Jansson, bifall till 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Gunnel Nyman yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag och till förslagen i motionerna 

om förändring av skolpeng och om gratis frukostservering. Hon yrkade att förslagen i 

punkt 78 om SL-kort på gymnasiet, punkt 80 om rätt till fritidhemsverksamhet för 

arbetslösas och föräldraledigas barn, punkt 82 om att avskaffa vårdnadsbidraget och punkt 

83 om att avskaffa karriärvägledningschecken skulle ställas under särskild proposition. 

 

Magnus Söderström yrkade bifall till Miljöpartiets förslag och till förslagen i motionen om 

gratis frukostservering. Han yrkade att förslaget i punkt 35 om att bryta loss 

hyressättningen från skolpengen, punkten 37 om stipendier och punkt 38 om gratis 

skolfrukost skulle ställas under särskild proposition. 

 

Mikael Carlsson yrkade bifall till Nackalistans förslag. 

 

Rolf Wasteson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag och till förslagen i motionerna om 

förändring av skolpeng och om gratis frukostservering. Han yrkande att förslaget i punkten 

57 om att erbjuda barn till föräldralediga tio timmar i fritidsverksamheten skulle ställas 

under särskild proposition. 
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Beslutsgång 

Med avslag på Gunnel Nyman Gräffs yrkande, Magnus Söderströms yrkande, Mikael 

Carlssons yrkande och Rolf Wastesons yrkande, beslutade kommunfullmäktige i enlighet 

med Linda Norbergs yrkande avseende punkt 54-56  i kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Linda Norbergs yrkande avseende punkt 57 i 

kommunstyrelsens förslag mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende punkt 83 i 

socialdemokraternas förslag och fann att Linda Norbergs yrkande hade bifallits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 42 röster för Linda Norbergs yrkande och 

18 röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit 

Linda Norbergs yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 7 

 

Ordföranden ställde proposition på Linda Norbergs yrkande avseende punkt 58 i 

kommunstyrelsens förslag mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande om bifall till förslagen i 

motionen samt Magnus Söderströms yrkande om bifall till punkten 35 i Miljöpartiets 

förslag - och fann att Linda Norbergs yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster för Linda Norbergs yrkande och 21 röster för 

Gunnel Nyman Gräffs/Magnus Söderströms yrkande. Kommunfullmäktige hade således 

bifallit Linda Norbergs yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 8 

 

Ordföranden ställde proposition på Linda Norbergs yrkande avseende punkt 59 i 

kommunstyrelsens förslag mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande om bifall till motionen i 

motionen samt Magnus Söderströms yrkande om bifall till punkten 38 i Miljöpartiets 

förslag - och fann att Linda Norbergs yrkande hade bifallits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster för Linda Norbergs yrkande och 19 röster för 

Gunnel Nyman Gräffs/Magnus Söderströms yrkande. Kommunfullmäktige hade således 

bifallit Linda Norbergs yrkande. Två ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 9 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende punkten 78 i 

Socialdemokraternas förslag om SL-kort och fann att det hade avslagits. Votering begärdes 

och verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande och 

14 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Gunnel Nyman Gräffs 

yrkande. Sju ledamöter avstod. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 10 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende punkten 80 i 

Socialdemokraternas förslag om fritidshemsverksamhet och fann att det hade avslagits. 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster mot Gunnel Nyman 

Gräffs yrkande och 18 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit 

Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Tre ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 11 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende punkten 82 i 

Socialdemokraterna förslag om vårdnadsbidraget och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 37 röster mot Gunnel Nyman Gräffs 

yrkande och 13 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Gunnel 

Nyman Gräffs yrkande. Tio ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 12 

 

Ordföranden ställde proposition på Magnus Söderströms yrkande avseende punkt 37 i 

Miljöpartiets förslag om stipendier och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster mot Magnus Söderströms yrkande och 21 

röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Magnus Söderströms 

yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 13 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande avseende punkt 57 i 

Vänsterpartiets förslag om fritidsverksamhet och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster mot Rolf Wastesons yrkande 

och 19 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Rolf Wastesons 

yrkande. Två ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 14 
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Block 6 Arbets- och företagsnämnden 

Yrkanden 

Jan-Eric Jansson yrkade, med instämmande av Ylva Sandström, Hans Peters, Anna-Karin 

Boréus och Eva Öhbom Ekdahl, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Zakia Mirza yrkade, med instämmande av Tuija Meisaari Polsa, bifall till 

Socialdemokraternas förslag och att punkt 29 om sommarjobb och punkt 30 om praktik- 

och sommarjobbssamordnare.  

 

Per Chrisander yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. 

 

Johan Kjellman yrkade bifall till Nackalistans förslag. 

 

Rolf Wasteson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag och att punkt 90 om feriearbete för 

ungdomar skulle ställas under särskild proposition.  

 

Beslutsgång 

Med avslag på Zakia Mirzas, Per Chrisanders, Johan Kjellmans och Rolf Wastesons 

yrkanden beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Jan-Eric Janssons yrkande avseende 

punkterna 61-62 i kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas yrkande avseende punkten 29 om i 

Socialdemokraternas förslag sommarjobb och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Zakia Mirzas yrkande och 

16 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Zakia Mirzas yrkande. 

Fem ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 15 

 

Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas yrkande avseende punkten 30 om i 

Socialdemokraternas förslag praktik- och sommarjobbssamordnare och fann att det hade 

avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Zakia 

Mirzas yrkande och 13 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit 

Zakia Mirzas yrkande. Åtta ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 16 
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Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande avseende punkt 90 i 

Vänsterpartiets förslag om feriearbete och fann att det hade avslagits. Votering begärdes 

och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Rolf Wastesons yrkande och 13 

röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Rolf Wastesons yrkande. 

Åtta ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 17 

 

Block 7 Social- och äldrenämnden 

Yrkanden 

Eva Öhbom Ekdahl yrkade, med instämmande av Anna-Karin Boréus, Jan-Eric Jansson, 

Lars Stenholm och Hans Peters, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Gunnel Nyman Gräff yrkade bifall till Socialdemokraternas förslag och att punkt 54 om 

kvinnojour, punkt 56 om Polarna Nacka och Tjejverkstan, punkt 57om nattvandrarrna, 

punkt 58 om fältassistenter, punkt 60 om kommunal barnombudsman och punkt 63 om 

”tak över huvudet-garanti”, skulle ställas under särskild proposition. Hon yrkade även bifall 

till förslagen i motionen om stöd till nattvandrare. 

 

Brita Ström yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. 

 

Mikael Carlsson yrkade bifall till Nackalistans förslag. 

 

Rolf Wasteson yrkade, med instämmande av Agneta Johansson, bifall till Vänsterpartiets 

förslag och att förslagen i punkt 78 om fältassistenter, punkt 82 om barnombudstjänst,  och 

punkt 83 om ”tak över huvudet-garanti” skulle ställas under särskild proposition. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Gunnel Nyman Gräffs, Brita Ströms, Mikael Carlssons och Rolf Wastesons 

respektive yrkanden beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Eva Öhbom Ekdahls 

yrkande avseende punkterna 49-51 i kommunstyrelsens förslag. 

 

Kommunfullmäktige biföll Eva Öhbom Ekdahls yrkande avseende punkt 52 i 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Eva Öhbom Ekdahls yrkande om bifall till punkt 53 i 

kommunstyrelsens förslag mot Gunnel Nyman Gräffs yrkande om bifall till motionen om 

nattvandrare och fann att Eva Öhbom Ekdahls yrkande hade bifallits. Votering begärdes 
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och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster för Eva Öhbom Ekdahls yrkande och 13 

röster för Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Eva 

Öhbom Ekdahls yrkande. Åtta ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 18 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende punkten 54 i 

Socialdemokraternas förslag om kvinnojour och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Gunnel Nyman Gräffs 

yrkande och 13 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Gunnel 

Nyman Gräffs yrkande. Åtta ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 19 

 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende punkten 56 i 

Socialdemokraternas förslag om Polarna Nacka och Tjejverkstan och fann att det hade 

avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 38 röster mot Gunnel 

Nyman Gräffs yrkande och 18 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således 

avslagit Gunnel Nyman Gräffs yrkande. Fem ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 20 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende punkten 57 i 

Socialdemokraternas förslag om nattvandrarna och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Gunnel Nyman Gräffs 

yrkande och 14 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Gunnel 

Nyman Gräffs yrkande. Sju ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 21 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende punkten 58 

om fältassistenter i Socialdemokraternas och Rolf Wasteson avseende punkten 78 om 

detsamma i Vänsterpartiets förslag och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Gunnel Nyman Gräffs/Rolf Wastesons 

yrkande och 16 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Gunnel 

Nyman Gräffs och Rolf Wastesons respektive yrkande. Fem ledamöter avstod. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 22 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende punkten 60 

om barnombudsman i Socialdemokraternas förslag och Rolf Wasteson avseende punkten 

82 om detsamma i Vänsterpartiets förslag och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Gunnel Nyman 

Gräffs/Rolf Wastesons yrkande och 18 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade 

således avslagit Gunnel Nyman Gräffs och Rolf Wastesons respektive yrkande. Tre 

ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 23 

 

Ordföranden ställde proposition på Gunnel Nyman Gräffs yrkande avseende punkten 63 i 

Socialdemokraternas förslag om ”tak över huvudet-garanti” och fann att det hade avslagits. 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Gunnel Nyman 

Gräffs yrkande och 21 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit 

Gunnel Nyman Gräffs yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 24 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande avseende punkten 83 i 

Vänsterpartiets förslag om ”tak över huvudet-garanti” och fann att det hade avslagits. 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Rolf Wastesons 

yrkande och 21 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Rolf 

Wastesons yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 25 

 

Block 8 Tekniska nämnden 

Yrkanden 

Gunilla Grudevall-Sten, Eva Närvä-Eickenrodt, Jan-Eric Jansson och Hans Peters, yrkade 

bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Pyret Due Hedlund yrkade, med instämmande av Lena Rönnerstam, bifall till 

Socialdemokraternas förslag: Pyret Due Hedlund yrkade att punkt 72 om promenadväg vid 
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Nacka båtklubb skulle ställas under särskild proposition. Lena Rönnerstam yrkade att 

punkt 73b om hundlekplatser skulle ställas under särskild proposition. 

 

Per Chrisander yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. 

 

Christina Ståldal yrkade bifall till Nackalistans förslag. 

 

Agneta Johansson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag och att punkt 66 om 

återvinningscentral i Boo skulle ställas under särskild proposition. 

 

Zakia Mirza yrkade bifall till förslagen i motionen om Braxenparken. 

 

Gudrun Hubendick yrkade att förslaget om investering avseende VA-utbyggnad till 

fastigheten Rösunda 5:14 skulle återremitteras för utredning av ny dragning. 

 

Beslutsgång 

Med avslag på Pyret Due Hedlunds, Per Chrisanders, Christina Ståldals och Agneta 

Johanssons respektive yrkanden, beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Gunilla 

Grudevall-Steens yrkande avseende punkterna 33-36 i kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Pyret Due Hedlunds yrkande avseende punkt 72 i 

Socialdemokraternas förslag och om gångväg till Nacka båtklubb fann att det hade 

avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Pyret 

Due Hedlunds yrkande och 13 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således 

avslagit Pyret Due Hedlunds yrkande. Åtta ledamöter avstod.  

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 26 

 

Ordföranden ställde proposition på Lena Rönnerstams yrkande avseende punkt 73b i 

Socialdemokraternas om hundlekplatser och fann att det hade avslagits. Votering begärdes 

och verkställdes. Vid voteringen avgavs 34 röster mot Lena Rönnerstams yrkande och 19 

röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Lena Rönnerstams 

yrkande. Åtta ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 27 

 

Ordföranden ställde proposition på Agneta Johanssons yrkande avseende punkt 66 i 

Vänsterpartiets förslag om återvinningscentral i Boo och fann att det hade avslagits. 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Agneta 
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Johanssons yrkande och 19 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit 

Agneta Johanssons yrkande. Två ledmöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 28 

 

Ordföranden ställde proposition på Zakia Mirzas yrkande om bifall till förslagen i 

motionen om parkled i Braxenparken och fann att det hade avslagits. Votering begärdes 

och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Zakia Mirzas yrkande och 13 röster 

för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Zakia Mirzas yrkande. Åtta 

ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 29 

 

Ordföranden ställde proposition på Gudrun Hubendicks yrkande om återremiss på 

förslaget om investering för VA-utbyggnad till fastigheten Rösunda 5:14och fann att det 

hade avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 36 röster mot 

Gudrun Hubendicks yrkande och 11 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade 

således avslagit Gudrun Hubendicks yrkande.14 ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 30 

 

Reservation 

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

och ingav följande. 

 

”Höjd VA-avgift – Nackalistan motsätter sig en höjning tills det finns en mer specificerad 

sammanställning över vilka kostnader som hänför sig till vilka insatser för VA-nätet. Detta 

är enligt de lagstadgade krav som finns för kommunernas VA-hantering och debitering. De 

beräkningar som visas nu är mer klumpsummor som inte visar på ett tillräckligt tydligt sätt 

vilka kostnader som ska betalas för installationer av nya VA-nät och vilka kostnader som 

hänför sig till driften. Att totalkostnaden dessutom är plötsligt mycket hög och kommer att 

belasta fastighetsägare i förnyelseområdet mycket hårt tillsammans med de skyhöga 

vägavgifterna gör det hela ännu mer viktigt att reda ut varför läget är som det är och att 

ingen kund påförs en krona mer än vad som är helt rätt och riktigt. De utsläpp som har 

gjorts pga dåligt underhållna anläggningar visar på de brister som finns beskrivna i olika 

dokument om bl a brist på kompetent personal och ev fokus på andra arbetsuppgifter. 

Enligt uppgift så är t ex både broar och rör i stort behov av renovering sedan länge. Röret 

mellan Skogsö och södra Boo är mycket slitet och kan innebära en risk för utsläpp i den 
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mycket känsliga Stäketinfarten och Baggensfjärden. Samverkan mellan tekniska nämndens 

och miljöenhetens tjänstemän behöver helt klart utvecklas.” 

 

Reservation 

Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot beslutet 

om Sicklavallen och ingav följande. 

 

”Majoriteten i Nacka – moderater, folkpartister, kristdemokrater och centerpartister – har 

vid dagens sammanträde beslutat att bryta det löfte om att återställa den gamla fullstora 

grusplanen vid Sickla skola (’Sicklavallen’) som deras företrädare vid upprepade tillfällen 

ställt ut (fast med konstgräs). 

 

Av vanten blir det en tumme: en sjumannaplan. Därmed rycker majoriteten undan 

förutsättningarna för hundratals ungdomar att utvecklas som fotbollsspelare. Detta i ett 

läge där Stockholms Fotbollsförbund har räknat ut att Nacka i stället för att lägga ner en 

elvamannaplan borde anlägga mellan sex och sju nya elvamannaplaner. 

 

Sicklavallen är den enda existerande 11-mannaplanen i en av kommunens mest expansiva 

stadsdelar. För den lokala klubben Sickla IF har löftet om att den gamla grusplanen skulle 

ersättas av en ny konstgräsplan med fullstora mått (11-manna för ungdomar) gett dem kraft 

att hålla ut och driva verksamheten vidare. Hur det blir med den fortsatta verksamheten 

kan bara klubben själv svara på. 

 

Skälet är enligt majoriteten att halva planen sägs behövas för en barnstuga. Vi är naturligtvis 

angelägna om att behovet av förskolor tillgodoses. Därför har vi letat efter tomter för detta 

ändamål och kunde på mötet i dag presentera en annan tomt där en förskola med fördel 

kan placeras. Vi lovar att under hösten återkomma med ytterligare förslag till möjliga 

placeringar av en förskola. 

 

När vi presenterade den alternativa placeringen bemöttes förslaget med tystnad. Är 

majoriteten verkligen intresserad av att hitta alternativa förskoleplaceringar eller har det gått 

för mycket prestige i frågan för att de inte ska kunna ändra sig och bevara 

elvamannaplanen?” 

 

Protokollsanteckningar 

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 

 

”Eftersom Nacka kommun starkt kritiserats av kommunens revisorer för väsentliga brister 

i skötsel av kommunens ekonomi tex genomförande av detaljplanen på Älgö, 

ombyggnaden av Nacka Stadshus med flera projekt måste kommunen först rätta till dessa 
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brister i avtal, upphandlingar, ekonomisk styrning, och kostnadskontroll mm. Risken är 

annars uppenbar att vad som sker i andra kommunala VA-utbyggnader, exploateringar och 

projekt kommer att följa samma mönster.  

 

Kostnaderna för ombyggnaden av Nacka Stadshus har närmast fördubblats under 

projektets gång.  Detsamma gäller utbyggnaden av kommunalt VA med ombyggnad av 

vägarna på Älgö där kostnaderna hittills ökat  från år 2006 ca 145 mkr till år 2012 drygt 300 

mkr och den utbyggnaden är ännu inte klar.  Nacka kommuns sätt att agera i sin hantering 

av kommunalt VA och gatuombyggnader med ökande kostnader, ökande låneskuld och 

ökande miljöskuld bidrar också till ökad segregationen.  

 

Kommunens ekonomi är inte hållbar med ökande skuldsättning pga av förslag som 

dessutom medför ökande miljöskuld.  I första hand gäller att slopa den planerade bron in i 

Ryssbergen, vilken beräknas belasta kommuninvånarna med ca 180 miljoner kr. Med vilken 

tilltro kan de styrande påstå att denna beräkning kommer att hålla om man inte visar att 

man rättar sig efter revisorernas kritik?  Med hushållning av kommunens intäkter behöver 

man inte höja kommunens skulder eller VA-avgifter och taxor mm.    

 

Nacka kommuns sätt att hantera skattemedel måste förbättras från nuvarande 

ordning/oordning till hushållning och hållbarhet.”   

 

Kurt Björkholm lät anteckna följande. 

 

”Ledamöter av Nacka kommunfullmäktige kan vittna om goda personliga erfarenheter av 

Parklekar runt om i Stockholmsområdet. Samma är förhållandet bland medborgarna! 

 

Beslutsärendet ’Parklek i Braxenparken’ handlar för kommunfullmäktige mindre om Park-

lekar som en positiv och för barn och föräldrar betydelsefull tillgång i samhället utan 

fastmer som ett budgetärende, med politisk prioritering för Parklekar kanske först i 

Braxenparken men även inom övriga delar av Nacka kommun. 

 

Ett beslutsärende som Parklek i Braxenparken måste för att förslaget skall kunna bifallas 

vara budgetfinansierat, med anvisade medel för (i) investeringen av uppförandet av 

parkleks-anläggningen och (ii) anläggningens löpande drift. 

 

Motionärerna hänvisar till socialdemokraternas budgetmotion för år 2013 där man föreslår 

att en Parklek inrättas i Braxenparken. För ändamålet anslås 1 MKR till anläggningens drift.  

 

Förslaget omfattar vidare att Parkleken skall omfatta en byggnad för personal, 

samlingsrum, förråd, toaletter, lekutrustning och ett mindre kök.  
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Något anslag för uppförandet av Parkleken som en anläggningstillgång lämnas inte varför 

förslaget, såsom det beskrivs i budgetmotionen, är kraftigt underkapitaliserat och avviker 

därmed från de riktlinjer samtliga partier enades om den 16 april 2012, då revisorernas 

granskning av Nacka kommuns förvaltning år 2011 behandlades. 

 

Förutsatt att motionärerna lämnar en sammanhållen budget för Nacka kommun 

 med ett realistiskt anslag till investeringen av en Parklek i Braxenparken liksom 

anläggningens drift 

 och att medel samtidigt tillförsäkras Fritidsnämnden för förnyelse och underhåll av 

kommunens ca 100 lekplatser 

kan frågan om bifall till en Parklek i Braxenparken tas upp till en positiv bedömning.” 

 

Block 9 Kommunstyrelsen, överförmyndarnämnden och 

övergripande 

Yrkanden överförmyndarnämnden 

Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Mats Granath, Jan-Eric Jansson, Gunilla 

Elmberg och Hans Peters, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Sidney Holm yrkade bifall till Miljöpartiets förslag. 

 

Christina Ståldal yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson, bifall till Nackalistans 

förslag. 

 

Rolf Wasteson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag. 

 

Yrkanden kommunstyrelsen, övergripande 

Mats Gerdau yrkade, med instämmande av Jan-Eric Jansson, Stefan Saläng och Hans 

Peters, bifall till kommunstyrelsens förslag. 

 

Mattias Qvarsell yrkade, med instämmande av Anders Selin, bifall till Socialdemokraternas 

förslag och att förslagen i punkt 3 om partistöd, punkt 4 om månadsarvode till kommunal- 

och oppositionsråd, punkt 5 arvoden till förtroendevalda, punkt 6 om översyn av 

arvodessystemet, punkt 7b om att utreda internhyran i skolan, punkt 22 om rätt till heltid, 

punkt 23 om  meddelarsskydd för medarbetare hos externa utförare och punkt 24 om 

arbetsgrupp för att utreda förtroendemannarollen skulle ställas under särskild proposition. 

 

Sidney Holm yrkade bifall till Miljöpartiets förslag och att punkt 2 om överskottsmål, punkt 

4 om att separera investeringar, punkt 6 om redovisning av exploateringars påverkan på 

skatteunderlaget, punkt 8 om redovisning och uppföljning av utsläpp av växthusgaser, 
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punkt 9 om sårbarhetsanalys, punkt 10 om miljödirektör, punkt 35 om att bryta loss 

hyressättningen från skolpengen och punkt 36 om att inte bygga förskolor i ett plan skulle 

ställas under särskild proposition. 

 

Christina Ståldal yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson, bifall till Nackalistans 

förslag. 

 

Rolf Wasteson yrkade bifall till Vänsterpartiets förslag och att punkt 8 om att avskaffa 

internhyressystemet, punkt 23 om meddelarfrihet och offentlighetsprincip hos privata 

anordnare och punkt 26 om kommunalt bostadsbolag skulle ställas under särskild 

proposition. Han yrkade vidare att risk- och sårbarhetsanalysen avseende museiprojektet 

HAMN inte skulle noteras. 

 

Beslutsgång överförmyndarnämnden 

Med avslag på Sidney Holms, Christina Ståldals och Rolf Wastesons respektive beslutade 

kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande. 

 

Beslutsgång kommunstyrelsen övergripande 

Med avslag på Sidney Holms, Christina Ståldals och Rolf Wastesons respektive yrkanden 

beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats GErdaus yrkande avseende punkt 1 i 

kommunstyrelsens förslag. 

 

Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om bifall till punkt 4 i 

kommunstyrelsens förslag mot Mattias Qvarsells yrkande om bifall till punkt 3 i 

Socialdemokraternas förslag och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 46 röster för Mats Gerdaus yrkande och 

11 röster för Mattias Qvarsells yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats 

Gerdaus yrkande. Fyra ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 30/A 

 

Ordföranden ställde proposition på Mats Gerdaus yrkande om bifall till punkt 10 i 

kommunstyrelsens förslag mot Mattias Qvarsells yrkande om bifall till punkt 4 i 

Socialdemokraternas förslag och fann att Mats Gerdaus yrkande hade bifallits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 44 röster för Mats Gerdaus yrkande och 

11 röster för Mattias Qvarsells yrkande. Kommunfullmäktige hade således bifallit Mats 

Gerdaus yrkande. Sex ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 
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Voteringslista 31 

 

Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells yrkande avseende punkten 6 i 

Socialdemokraternas förslag om översyn av arvodessystemet och fann att det hade 

avslagits. Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Mattias 

Qvarsells yrkande och 13 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit 

Mattias Qvarsells yrkande. Åtta ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 32 

 

Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells yrkande avseende punkten 7b i 

Socialdemokraternas förslag om internhyran och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Mattias Qvarsells yrkande 

och 21 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Mattias Qvarsells 

yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 33 

 

Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells yrkande avseende punkten 22 i 

Socialdemokraternas förslag om heltidstjänster och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 43 röster mot Mattias Qvarsells yrkande 

och 13 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Mattias Qvarsells 

yrkande. Fem ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 34 

 

Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells yrkande avseende punkten 23 i 

Socialdemokraternas förslag om meddelarskydd och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Mattias Qvarsells yrkande 

och 21 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Mattias Qvarsells 

yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 35 

 

Ordföranden ställde proposition på Mattias Qvarsells yrkande avseende punkt 24 i 

Socialdemokraternas förslag om nämndorganisationen och fann att det hade avslagits. 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Mattias Qvarsells 
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yrkande och 21 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Mattias 

Qvarsells yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 36 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande avseende punkt 8 i 

Vänsterpartiets förslag om internhyror och fann att det hade avslagits. Votering begärdes 

och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Rolf Wastesons yrkande och 18 

röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Rolf Wastesons yrkande. 

Tre ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 37 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande avseende punkt 23 i 

Vänsterpartiets förslag om meddelarfrihet och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Rolf Wastesons yrkande 

och 21 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Rolf Wastesons 

yrkande. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 38 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande avseende punkt 26 i 

Vänsterpartiets förslag om kommunalt bostadsbolag och fann att det hade avslagits. 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster mot Rolf Wastesons 

yrkande och 18 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Rolf 

Wastesons yrkande. Fyra ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 39 

 

Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande avseende punkten 2 i 

Miljöpartiets förslag om överskottsmål och fann att det hade avslagits. Votering begärdes 

och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Sidney Holms yrkande och 5 röster 

för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Sidney Holms yrkande. 15 

ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 40 
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Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande avseende punkt 4 i Miljöpartiets 

förslag om att separera investeringar och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Sidney Holms yrkande och 5 röster för 

detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Sidney Holms yrkande.16 ledamöter 

avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 41 

 

Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande avseende punkt 6 i Miljöpartiets 

förslag om exploateringsredovisningens innehåll och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Sidney Holms yrkande och 

8 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Sidney Holms yrkande. 

13 ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 42 

 

Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande avseende punkten 8 i 

Miljöpartiets förslag om uppföljning av växthusgaser och fann att det hade avslagits. 

Votering begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster mot Sidney Holms 

yrkande och 10 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Sidney 

Holms yrkande. Tolv ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 43 

 

Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande avseende punkten 9 i 

Miljöpartiets förslag om sårbarhetsanalys och fann att det hade avslagits. Votering begärdes 

och verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Sidney Holms yrkande och 19 röster 

för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Sidney Holms yrkande. Två 

ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 44 

 

Ordföranden ställde proposition på Sidney Holm yrkande avseende punkten 10 om 

miljödirektör i Miljöpartiets förslag och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Sidney Holm yrkande och 7 röster för 

detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Sidney Holms yrkande. 14 ledamöter 

avstod. 
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Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 45 

 

Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande avseende punkt 35 i 

Miljöpartiets förslag om internhyror och fann att det hade avslagits. Votering begärdes och 

verkställdes. Vid voteringen avgavs 40 röster mot Sidney Holms yrkande och 18 röster för 

detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Sidney Holms yrkande. Tre 

ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 46 

 

Ordföranden ställde proposition på Sidney Holms yrkande avseende punkten 36 i 

Miljöpartiets förslag om förskolor i två plan och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 41 röster mot Sidney Holms yrkande och 

5 röster för detsamma. Kommunfullmäktige hade således avslagit Sidney Holms yrkande. 

15 ledamöter avstod.  

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 47 

 

Med avslag på Mattias Qvarsells, Sidney Holms, Christina Ståldals och Rolf Wastesons 

yrkanden i övrigt beslutade kommunfullmäktige i enlighet med Mats Gerdaus yrkande 

bifalla kommunstyrelsens återstående förslag avseende mål och budget. 

 

Ordföranden ställde proposition på Rolf Wastesons yrkande om att inte notera risk- och 

sårbarhetsanalysen för museiprojektet HAMN och fann att det hade avslagits. Votering 

begärdes och verkställdes. Vid voteringen avgavs 39 röster mot Rolf Wastesons yrkande 

och 6 röster för det. 16 ledamöter avstod. 

 

Vid voteringen avgavs röster enligt följande. 

Voteringslista 48 

 

Protokollsanteckning  

Kerstin Nöre Söderbaum lät anteckna följande. 

 

”Kommunstyrelsen med dess ordförande som ytterst ansvarig har ansvaret för kommunens 

bristfälliga ekonomi, stora låneskulder, alltmer ökande miljöskuld och ett alltmer segregerat 

samhälle.   
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Eftersom Nacka kommun starkt kritiserats av kommunens revisorer för väsentliga brister i 

skötsel av kommunens ekonomi tex genomförande av detaljplanen på Älgö, ombyggnaden 

av Nacka Stadshus med flera projekt måste kommunen först rätta till dessa brister i avtal, 

upphandlingar, ekonomisk styrning, och kostnadskontroll mm. Risken är uppenbar att vad 

som sker i andra kommunala VA-utbyggnader, exploateringar och projekt kommer att följa 

samma mönster.  

 

Kostnaderna för ombyggnaden av Nacka Stadshus har närmast fördubblats under 

projektets gång.  Detsamma gäller utbyggnaden av kommunalt VA med ombyggnad av 

vägarna på Älgö där kostnaderna hittills fördubblats från år 2006 ca 145 mkr till år 2012 

drygt 300 mkr och utbyggnaden är ännu inte klar.   

 

Kommunens ekonomi är inte hållbar med ökande skuldsättning pga av förslag som 

dessutom medför ökande miljöskuld.  I första hand gäller att slopa den planerade bron in i 

Ryssbergen, vilken beräknas belasta kommuninvånarna med ca 180 miljoner kr. Med vilken 

tilltro kan de styrande påstå att denna beräkning kommer att hålla om man inte visar att 

man rättar sig efter revisorernas kritik?  Med hushållning av kommunens intäkter behöver 

man inte höja kommunens skulder eller VA-avgifter och taxor mm.    

 

Nacka kommuns sätt att hantera skattemedel måste förbättras från nuvarande 

ordning/oordning till hushållning och hållbarhet.  

 

Nacka kommun har allt att vinna på att satsa på att göra Nacka till ett hållbart samhälle, 

ekonomiskt, ekologiskt och socialt. Redskap i den förändringsprocessen är bland andra 

miljökonsekvensbeskrivningar förutom att rätta sig efter revisorernas kritik. .”   

 

Reservationer hela ärendet 

Kaj Nyman anmälde att Socialdemokraternas fullmäktigegrupp reserverade sig mot 

besluten och ingav följande. 

 

Reservation från Socialdemokraternas fullmäktigegrupp  Bilaga 112/kkk 

 

Sidney Holm anmälde att Miljöpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten. 

 

Christina Ståldal anmälde att Nackalistans fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten 

och ingav följande. 

 

”Avsnittet MSN 

Projektet Hamn – för dålig och orealistisk budget och verksamhetsbeskrivning.  Ingen 

förankring och stöd i Fisksätrasamhället och i Fisksätradialogen. Stor negativ miljöpåverkan 

på vattenmiljön pga båtar, giftiga bottenfärger och bensinutsläpp. Flytt av Fisksätrabornas 
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uppskattade badplats till annan plats medför ytterligare stora kostnader som ej är 

budgeterade. Ev. simbassäng som alternativ till badplats, troligen mycket impopulärt. Dålig 

beskrivning av muséets innehåll. Som vanligt stort demokratiskt underskott. 

Tjänstemannastyrt projekt där politikerna får betala när allt är ”för sent” för att vända till 

alternativ färdväg. Dåliga omvärldsanalyser av jämförbara projekt. Hittills inga 

kommersiella aktörer intresserade av att bedriva verksamhet. Stor risk annan 

kulturverksamhet sparas på då  projektet inte håller budget. Budgeten kommer inte att 

överskridas de närmaste 5 åren. Inte kommunens kärnuppgift att stödja marin 

näringsutveckling. Jfr med andra orealistiska satsningar som Barnkulturpalatset i Sthlm och 

i Götene, medeltidsbyn borde avskräcka Nacka i en tid då man borde vända på slantarna 

och spara el satsa där det verkligen behövs. Visionen från ledande tjänstemannahåll om att 

detta ska bli en attraktion i världsklass visar dels på den helt dåliga förankringen av 

tjänstemännen för förankring hos politikerna, dels en helt orealistisk bild om vad som kan 

uppnås. Bara budgeten för PR motsäger hela visionen med sina 75.000 kr per år.  

 

Avsnittet Tekniska nämnden 

Höjd VA-avgift – Nackalistan motsätter sig en höjning tills det finns en mer specificerad 

sammanställning över vilka kostnader som hänför sig till vilka insatser för VA-nätet. Detta 

är enligt de lagstadgade krav som finns för kommunernas VA-hantering och debitering. De 

beräkningar som visas nu är mer klumpsummor som inte visar på ett tillräckligt tydligt sätt 

vilka kostnader som ska betalas för installationer av nya VA-nät och vilka kostnader som 

hänför sig till driften. Att totalkostnaden dessutom är plötsligt mycket hög och kommer att 

belasta fastighetsägare i förnyelseområdet mycket hårt tillsammans med de skyhöga 

vägavgifterna gör det hela ännu mer viktigt att reda ut varför läget är som det är och att 

ingen kund påförs en krona mer än vad som är helt rätt och riktigt. De utsläpp som har 

gjorts pga dåligt underhållna anläggningar visar på de brister som finns beskrivna i olika 

dokument om bl a brist på kompetent personal och ev fokus på andra arbetsuppgifter. 

Enligt uppgift så är t ex både broar och rör i stort behov av renovering sedan länge. Röret 

mellan Skogsö och södra Boo är mycket slitet och kan innebära en risk för utsläpp i den 

mycket känsliga Stäketinfarten och Baggensfjärden. Samverkan mellan tekniska nämndens 

och miljöenhetens tjänstemän behöver helt klart utvecklas.” 

 

Rolf Wasteson anmälde att Vänsterpartiets fullmäktigegrupp reserverade sig mot besluten 

och ingav följande. 

 

”Nacka är Sveriges femte mest ojämlika kommun. Vänsterpartiets budgetförslag tar en 

minskad ojämlikhet i kommunen som utgångspunkt för vår budget. Därför reserverar sig 

Vänsterpartiet mot beslutet att anta alliansmajoritetens budgetförslag som budget för 

Nacka kommun 2013, en budget som fortsätter att öka ojämlikheten i Nacka. 

 

Våra argument för vårt budgetförslag framgår av budgetförslaget i sig.  
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Av Vänsterpartiet satsningar i budgeten vill vi särskilt påpeka att vi lägger 100 Mkr som 

startkapital för ett ny kommunal bostadsföretag. Det är vår enskilt största satsning vars 

kostnad täcks av den besparing vi gör när Kvarnholmförbindelsen inte byggs. 

Bostadsbolaget är angeläget eftersom det finns ett stort behov av nya hyresbostäder i 

Nacka och också en långsiktig förvaltare av sådana. Kvarnholmbron är en helt felaktig 

satsning både pga av att den egentligen inte behövs av trafikskäl, dels för att den kommer 

att medföra en kraftigt ökad biltrafik. Dagen klimatkris kräver framsynt planering, satsning 

på ökad biltrafik istället för kollektivtrafik går stick i stäv mot detta.  

 

Här vill vi också kommentera frågan om museiprojektet HAMN som behandlades i 

samband med budgeten. Vänsterpartiet yrkade alltså att projektet i sin nuvarande form 

läggs ned och utgår ur budgeten. Vår huvudinvändning mot projektet är att den risk- och 

sårbarhetsanalys som gjorts bygger på kalkyler som är helt verklighetsfrämmande. Det är de 

dels pga den besöksvolym de bygger på men också hur kostnader och intäkter uppskattats. 

Vår bedömning är att underskottet kommer att vara betydligt större än angivet och att ett 

samlat underskott efter ett par år kommer att tvinga museet till nedläggning. Det skulle vara 

en sämre utveckling för Fisksätra än att sätta stopp nu och istället använda motsvarande 

medel för någon annan framtidsinriktad satsning i Fisksätra.” 

 

- - - - - 
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§ 250 Dnr KFKS 2012/342-214 

Tydligare planhandlingar 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Kommunfullmäktige beslutade 1990 om obligatorisk miljökonsekvensbeskrivning (idag 

miljöredovisning) i planförslag. Beslutet innebär att alla planförslag ska följas av ett särskilt 

dokument där konsekvenserna för natur, miljö och hälsa har analyserats och beskrivits. 

Konsekvenserna för miljön, det som idag redovisas i dokumentet miljöredovisning, ska 

fortsätta att belysas i alla detaljplaner, men kan enligt kommunstyrelsens förslag istället 

redovisas och integreras bland övriga konsekvenser i planbeskrivningen. Kommunstyrel-

sens förslag innebär vidare att kommunen ska fortsätta arbeta för att utveckla tydligare, 

enklare och smartare planhandlingar. Handlingarna ska vara enkla och lättbegripliga samti-

digt som de ska vara så tydliga att konsekvenserna av ett planförslag kan förstås och att 

handlingarna ger tillräckligt stöd vid myndighetsutövning. Planenheten har redan inlett 

arbetet med en ny mall och ett nytt arbetssätt för planbeskrivningar där planbeskrivning, 

genomförandebeskrivning och miljöredovisning slås samman till ett dokument. Plan-

enheten arbetar också med förbättringar av den juridiska plankartan, men även att utveckla 

kartor, illustrationer och annat informationsmaterial som hör till planen och som kan 

underlätta förståelsen för ett planförslag. En utgångspunkt för arbetet bör vara att hand-

lingar i högre grad kommer att läsas digitalt i framtiden. 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 262 Bilaga 106/a 

Planenhetens tjänsteskrivelse den 21 september 2012 Bilaga 106/b 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2012 § 183 Bilaga 106/c 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 262 

Kommunstyrelsen föreslog kommunfullmäktige fatta följande beslut. 

Kommunfullmäktige upphäver beslutet från den 28 maj 1990, § 98, om obligatorisk 

miljökonsekvensbeskrivning (idag miljöredovisning) i planförslag.  

Konsekvenserna för miljön ska redovisas integrerat i planbeskrivningen istället för i separat 

dokument, utom i de fall en betydande miljöpåverkan innebär krav på särskild formell 

miljökonsekvensbeskrivning. 
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Beslut i miljö- och stadsbyggnadsnämnden den 12 juni 2012 § 183 

Miljö- och stadsbyggnadsnämnden tillstyrkte att kommunfullmäktige upphäver beslutet 

från den 28 maj 1990, § 98, om obligatirisk miljökonsekvensbeskrivning (idag 

miljöredovisning) i planförslag. Konsekvenserna för miljön ska redovisas integrerat i 

planbeskrivningen istället för i separat dokument, utom i de fall en betydande 

miljöpåverkan innebär krav på särskild formell miljökonsekvensbeskrivning. 

 

Beslutsgång 

Kommunfulläktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

 

- - - - - 
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§ 251 Dnr KFKS 2012/522-003 

Ändring i arkivreglementet 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärende 

Kommunstyrelsen har uppmärksammat att arkivreglementet behöver kompletteras med 

förtydliganden om att ansvar för arkiv gäller oavsett media och format samt att det även 

behöver kompletteras med tydligare regler om överlämnande av arkiv när en myndighet 

(nämnd) upphör.  

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 275 Bilaga 109/a 

Kontaktcenters tjänsteskrivelse den 19 september 2012 Bilaga 109/b 

Bilaga- Arkivreglemente, se reglementet via följande länk;  

http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/

Arkivreglemente.aspx 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 275 

Kommunstyrelsen förslog kommunfullmäktige besluta om följande ändringar i 

arkivreglementet. 

 

1. § 2 om myndighetens arkivansvar ändras i enlighet med följande  
Nuvarande lydelse Ny lydelse 

Varje myndighet ansvarar för att dess arkiv 

vårdas enligt arkivlagen och på så sätt som 

framgår av §§ 4-10 i detta reglemente.  

 

Varje myndighet ansvarar för att dess arkiv 

vårdas enligt arkivlagen och på så sätt som 

framgår av §§ 4-10 i detta reglemente.  

 

Ansvaret gäller oberoende av media och format. 

 

 

2. § 8 om överlämning ändras i enligt med följande  
Nuvarande lydelse Ny lydelse 

http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/Arkivreglemente.aspx
http://www.nacka.se/web/politik_organisation/sa_styrs_nacka/sa_styrs/regelverk/Sidor/Arkivreglemente.aspx
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När arkivhandlingar inte längre behövs för 

myndighetens fortlöpande verksamhet skall de, 

i enlighet med upprättad 

dokumenthanteringsplan, överlämnas till 

kommunarkivet för fortsatt vård. Myndigheten 

skall tillsammans med arkivmyndighetens 

företrädare komma överens om hur 

överlämnandet skall ske. 

 

Vid överlämnandet skall arkivmaterialet vara 

ordnat och rensat från oväsentliga handlingar. 

 

När arkivhandlingar inte längre behövs för 

myndighetens fortlöpande verksamhet skall de, i 

enlighet med upprättad dokumenthanteringsplan, 

överlämnas till kommunarkivet för fortsatt vård. 

Myndigheten skall tillsammans med 

arkivmyndighetens företrädare komma överens om 

hur överlämnandet skall ske. 

 

Vid överlämnandet skall arkivmaterialet vara 

ordnat och rensat från oväsentliga handlingar. 

 

Om en kommunal myndighet har upphört och dess 

verksamhet inte har förts över till annan myndighet ska dess 

arkiv överlämnas till arkivmyndigheten inom tre månader - 

såvida inte annat särskilt överenskommits. 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 252 Dnr KFKS 2012/523-003 

Avhändande av skolhälsovårdsjournaler 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Ärendet 

För att kunna följa en elevs hälsa och utveckling är det viktigt att skolhälsovårdsjournalen 

följer med eleven under hela skoltiden. När en elev flyttar och byter skola till en annan 

kommun skickas idag kopior av journalen från Nacka till den nya kommunen.  

 

Sveriges kommuner och landsting (SKL) har gett ut ett cirkulär Hantering av barn- och 

skolhälsovårdsjournaler (09:44) som anger några olika alternativ. Kommunstyrelsen föreslår det 

SKL-alternativ som innebär att journalen överlämnas till annan kommunal huvudman då 

elev byter kommun.  För att detta skall få ske krävs årligt beslut i kommunfullmäktige. I de 

fall en elev byter till en fristående skola och där skolhälsovården bedrivs av enskild/privat 

vårdgivare får originaljournal däremot aldrig överlämnas. 

 

Handlingar i ärendet 

Kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 275 Bilaga 110/a 

Kontaktcenters tjänsteskrivelse den 19 september 2012 Bilaga 110/b 

SKL cirkulär Hantering av barn- och skolhälsovårdsjournaler (09:44) Bilaga 110/c 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunstyrelsen den 22 oktober 2012 § 276 

Kommunstyrelsen föreslog att kommunfullmäktige beslutar följande. 

1. Nacka kommun avhänder sig skolhälsovårdsjournaler på papper för elever som 

byter skola till annan kommun, till den kommunala huvudman där eleven har sin 

skolgång. 

2. Nacka kommun slutarkiverar själv de skolhälsovårdsjournaler där eleven avslutar 

sin skolgång i Nacka.  

3. I de fall en elev byter skola till en enskild skola och där skolhälsovården bedrivs av 

privat vårdgivare överförs endast kopior av journalen. 

4. Nacka kommun anser att skolhälsovårdsjournaler skall slutarkiveras i den kommun 

där eleven avslutar sin skolgång. 

 



 62  
 19 november 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

Beslutsgång 

Kommunfullmäktige beslutade bordlägga ärendet. 

 

- - - - - 
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 19 november 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 253 Dnr KFKS 2012/414-759 

 

Ansökningar till socialtjänsten 
Interpellation den 11 juni 2012 av Rolf Wasteson (V) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 77/a 

Svar Bilaga 77/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 172 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 8 oktober 2012 § 233 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 
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 19 november 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 254 Dnr KFKS 2012/416-001 

Översyn av nämndansvar 
Interpellation den 11 juni 2012 av Per Chrisander (MP) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 79/a 

Svar Bilaga 79/b 

 

Ärendets tidigare behandling 

Beslut i kommunfullmäktige den 10 september 2012 § 173 

Ärendet bordlades. 

Beslut i kommunfullmäktige den 8 oktober 2012 § 234 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 

 



 65  
 19 november 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 255 Dnr KFKS 2012/572-339 

Hundlekplatser i Fisksätra och Älta 
Interpellation den 8 oktober 2012 av Lena Rönnerstam, Tuija Meisaari-Polsa och Pyret 

Due Hedlund (S) 

 

Beslut 

Interpellationen anses besvarad. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 105/a 

Svar Bilaga 105/b 

 

- - - - - 



 66  
 19 november 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 256 Dnr KFKS 2012/508-630 

Kommunens beredskap vid nedläggning av skolor 
Interpellation den 10 september 2012 av Gunnel Nyman Gräff (S) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 99/a 

Svar Bilaga 99/b 

 

Beslut i kommunfullmäktige den 8 oktober 2012 § 234 

Ärendet bordlades. 

 

- - - - - 

 



 67  
 19 november 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 257 Dnr KFKS 2012/571-530 

Information om Danvikslösen 
Interpellation den 8 oktober 2012 av Christina Ståldal (NL) 

 

Beslut 

Ärendet bordläggs. 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 104/a 

Svar Bilaga 104/b 

 

- - - - - 



 68  
 19 november 2012 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

 

§ 258 

Anmälningar, meddelanden och tillkännagivanden 
 

Revisionsrapport nr 2/2012 – Granskning av delårsrapport 2012 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 259 Dnr KFKS 2012/651-619 

Internhyrorna för skolor och förskolor 
Interpellation den 19 november 2019 av Gunnel Nyman Gräff, Pyret Due Hedlund och 

Zakia Mirza (S) 

 

Gunnel Nyman Gräff, Pyret Due Hedlund och Zakia Mirza anhöll om att till 

kommunstyrelsens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 

 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 113/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 
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 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Kommunfullmäktige 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 260 Dnr KFKS 2012/662-739 

Riktlinjer angående stödinsatser för äldre 
Interpellation den 19 november 2012 av Gunnel Nyman Gräff, Tuia Meisaari-Polsa och 

Lena Rönnerstam (S) 

 

Gunnel Nyman Gräff, Tuia Meisaari-Polsa och Lena Rönnerstam anhöll om att till social- 

och äldrenämndens ordförande framställa följande upplästa interpellation. 

Handlingar i ärendet 

Interpellation Bilaga 114/a 

 

Sedan fullmäktige medgett att interpellationen fick framställas, antecknades att den skulle 

besvaras vid ett senare tillfälle. 

 

- - - - - 


